
Ø K O N O M I U D V A L G S M Ø D E

1. Ejendomsudvalget har gennemgået over
sigt over kommunens ejendomme samt for
slag til salgsemner og indstiller til 
Byrådet, at
1. Rosenvænget 1 afhændes til højestby

dende (licitation). Der tages forbe
hold mod bundforhold.

2. Følgende huse afhændes ved ledighed 
(licitation):
Nordmandsvej 7, Skibby 
Hovedgaden 16, Skibby
Stationsvej 8 (opdeles i 2 ejerlejl.) 
Skuldelevvej 8, Skibby 
Østergade 30, Skuldelev 
Sønderstræde 4, Skuldelev 
Hammervej 2, Østby
Sønderby Bro 5 (opdeles i 2 ejerlej.) 
Hovedgaden 43 ( - " - )
Hyttevej 6, Skibby (evt.salg af grunc^l 
Østergade 8, Skuld.(opd. i 2 ejeri.) 
Møllevænget 21, Skuldelev 
Bygaden 14, Venslev 
Toftevej 2, Skibby 
Saltsøvej 5, Skibby

Mogens Bo Hansen indtager generelt for
behold.
Ib Danielsen indtager forbehold med 
salg af Nordmandsvej 7, Skibby, Saltsø
vej 5, Skibby, Møllevænget 21, Skuldelev 
Hovedgaden 43, Skibby, Sønderby Bro 5, 
Sønderby og Rosenvænget 1, Skibby.

Dag og år:

Torsdag den 31. maj
1979

Blad nr.

966
Formandens
initialer:

kl. 9.00
på kommunaldirektørens kontor

>)

b e so v r
/ f . /O?

(x. lz~r^*C J  s. ¥
tø 7J&*

fftøCCcsfZZyf*



2 .

3.

4.

Forbrændingsudvalget indstiller, at 
regnskabet for regnskabsåret 1978 for 
Forbrændingsanstalten godkendes.

Teknisk udvalg har vedtaget at tæppe
belægge følgende vejstrækninger:
Bivej 104, vejregulering ved Brand

bjerg,
Bivej 111, Hyllingeriis 
Vellerup by og
Nordligste del af Kirkegade i Ferslev. 
Teknisk udvalg har indhentet tilbud 
på slidlagsbelægninger fra følgende 
3 firmaer:
Tjærekompagniet, Superfos Danmann- 
Luxol A/S og A/S Pankas.
Tilbud er indhentet på 7 vejstræknin
ger til en samlet pris af 841.149 kr. 
hvoraf udvalget har udvalgt ovennævn
te 4 vejstrækninger til en samlet 
udgift af ca. 350.000 kr. incl. moms. 
Teknisk udvalg har antaget

Da der kun er afsat 200.000 kr. til 
tæppebelægninger på budgettet, søges 
om tillægsbevilling på kr. 150.000.

Socialudvalget ansøger om budgetom
placering på kr. 100.000 fra konto 
for langtidsledige til konto for unge 
arbejdsløse.



5 . Vedr. Dagcenter i henhold til bistands 
lovens § 60.
Til afløsning for det i udbygningspla
ner for det sociale- og sundhedsmæs
sige område 1980-85 anførte dagcenter, 
forsøger det sociale udvalg at finde 
alternativ løsning med henblik på 
iværksættelse oktober 1979.
Fra kulturelt udvalg er opnået til
sagn om brug af lokaler på Skibby 
Skole mod betaling af nødvendige sa
nitære installationer samt adgangs
forhold for enhver til lokalerne.
Da der ikke er påregnet igangsætning 
i 1979,er der ikke afsat anlægssum på 
budgettet, men man ansøger økonomiud
valget om tilladelse til at lade ar
bejdet udføre som anført i projektma
teriale fra

Der regnes med en totalsum på 150.000 
kr. incl. moms og honorar.
Dette beløb kan financieres som føl
ger:
Ændring af dagcenterordning 
ved plejehjemmet Nordhøj 
fra nuværende 10% overfør
sel til 5% overførsel kr. 50.000
Besparelse på anlægsudgift 
beskyttede boliger kr.100.000
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Socialudvalget har drøftet ændring 
af forældrebetaling i børnehaverne 
pr. 1. august 1979 og indstiller, at 
forældrebetalingen bliver 550,00 pr. 
måned gældende fra 1. august 1979 til 
31. december 1979.
Nuværende betaling udgør 490,00 pr. 
måned.

Bogholderiet fremsender prognose over 
udskrivningsgrundlaget for indkomst
årene 1979 og 1980 på henholdsvis kr.
148.554.000 og kr. 161.838.000.
Da budgettet for 1979 er baseret på et 
indtægtgrundlag på kr. 152.000.000 vil 
der i henhold til prognosen blive et 
skattemæssigt underskud på 18%. af 
kr. 3.446.000 = kr. 620.280 svarende 
til 2,3%.
Det foreslås derfor, at der på budget
tet for 1980 afsættes et beløb på kr.
620.000 til dækning af underskuddet, 
idet beløbet skal afregnes med Stats
skattedirektoratet den 1. november
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1980.
Af hensyn til kommunens likviditet og 
budget i 1980 foreslås det, at beløbet 
"spares op" i 1979 ved et mindrefor
brug på udgiftskontiene på ca. 10% 
(lovbundne udgifter og overenskomstmæs
sige udgifter undtaget).
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8. Kommunen har i sit budget for regn

skabsåret 1979 indregnet en kontant 
låneoptagelse på kr. 4.500.000 til -
styrkelse af kommunens likviditet på _ 
grund af store investeringer i 1979 
(skolebyggeri m.v.).
I den anledning skal bogholderiet an- - 
mode om tilladelse til at indhente for-_ 
skellige lånetilskud til fremlæggelse 
for økonomiudvalg og Byråd i august 
1979, således at den kommende rente- ocr 
afdragsbyrde kan indregnes i budgettet . 
for 1980 og fremefter.

9. Bogholderiet meddeler, at man efter af
tale med Borgmesteren har fastsat føl- '
gende ekstraordinære møder til behand
ling af budget for 1980 til 1983:
Torsdag den 16. august 1979 kl. 8.30 
Økonomiudvalgets 1. budgetbehandling
Mandag den 27. august 1979 kl. 19.00 
Byrådets 1. budgetbehandling
Mandag den 17. september 1979 kl. 8.30 - 
Økonomiudvalgets 2. budgetbehandling
Mandag den 24. september 1979 kl. 19.0C' 
Byrådets 2. budgetbehandling med fast
sættelse af personskatteprocent, kir- ~ 
keskatteprocent, grundskyldspromille 
m.v. "

s&C
'Ts

10. Kommunernes Landsforening anmoder i
skrivelse af 15. maj 1979 om godkendel
se af tillæg til pensionsregulativet 
med hensyn til dyrtidsregulering af 
tjenestemandspensioner.
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Økonomiudvalget vedtog på sit møde 
den 7. maj 1979 at tilbagesende sager" 
vedrørende skolepasningsordningen til - 
kulturelt udvalg, idet man ønskede 
sagen genbehandlet med henblik på i 
året 1979 at spare netto 100.000 kr. 
på det fremsendte overslag. -
Kulturelt udva1g henviser til den 
sociale udbygningsplan, idet der i 
1980 er afsat kr. 1.000.000 på an
lægsbudgettet og kr. 300.000 på -
driftsbudgettet til en socialpæda- _ 
gogisk pasningsordning. I udvalget 
har det været taget i betragtning, 
at skolepasningsordningen, som fore- - 
slået af kulturelt udvalg, ville gøre _ 
en oprettelse af en socialpædagogisk  ̂
pasningsordning unødvendig. 
Økonomiudvalget foreslår, at der for “ 
året 1979 skal spares netto 100.000 _
kr. på det fremsendte forslag.
Dette må bero på en misforståelse, da 
beløbet må vedrøre et helt år. "
Kulturelt udvalg mener, at ved ende- _
lig tilmelding vil antallet af børn 
falde, derfor kan der påvises følgen
de besparelse: '

-

1 medhjælper 30 timer ca. 48.000 kr 
Skuldeley_skole:
1 medhjælper 20 timer ca. 32.500 - " 
Ferslev_skole: -
1 leder ca. 5.000 -
Indskrænkelse af pas
ningstiden i Ferslev "
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fortsat
På grund af de erfaringer der er ind
høstet i det forløbne år, påpeger ud
valget, at det er forbundet med store 
vanskeligheder lokalemæssigt at have 
både børnehaveklasse og pasningsord
ning samtidig på Ferslev skole.

Kulturelt udvalg har drøftet regler 
for lejrskoleafholdelse på baggrund 
af Kommunernes Landsforenings skri
velse af 24. april 1979.
Skibby skolenævn udtaler følgende:
"På sit møde den 9. maj 1979 har sko
lenævnet drøftet problemet med lejr
skolerne, der - som bekendt - i øje
blikket helt er indstillet.
Nævnet finder det meget beklageligt 
og kedeligt for eleverne, at lejrsko
lerne nu er indstillet.
Nævnet skal derfor under henvisning 
til skrivelse af 24/4 1979 fra Kommu
nernes Landsforening anmode Skibby

på kommunaldirektørens kontor.

Byråd om ekstrabevilling til en tre
die persons deltagelse ved afholdelse 
af lejrskoler i perioden indtil janu
ar 1980, idet vi så forventer, at der 
er kommet en afklaring på problemet." 
Skuldelev skolenævn udtaler følgende: 
"Skuldelev skolenævn har på et møde 
drøftet problematikken omkring lejr
skoler, og nævnet skal hermed indstil
le, at der - for at miljøloven kan 
overholdes - dispenseres året ud, så 
de planlagte lejrskoler kan afholdes 
med deltagelse af en 3. person."

fortsættes
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Fælleslærerrådet udtaler følgende: ■
"Under henvisning til skrivelse af 24. 
april 1979 fra Kommunernes Landsfor
ening skal fælleslærerrådet hermed an
mode om, at man endnu engang overvejer 
problematikken omkring lejrskoleophold,. 
Fælleslærerrådet skal hermed ansøge om, 
at der stilles midler til rådighed, så 
det er muligt indtil videre at gennem-- 
føre lejrskoleophold med tredie per- . 
sons deltagelse.
Denne person aflønnes efter vilkår i 
nuværende aftale om ikke-læreres del- ' 
tagelse i lejrskoleophold: 6 timers . 
vikarløn, diæter samt dækning af rej
seudgifter.
Vi beklager meget, at det ikke er mu- ' 
ligt at gennemføre lejrskoleophold i . 
øjeblikket, da det efter vor mening er 
en væsentlig forringelse af de under
visningstilbud kommunen giver. Da der ' 
jo stadig forhandles om dispensation . 
fra miljøloven på dette område, håber 
vi på en landsdækkende ordning, men 
indtil da må vi stille vor lid til de ' 
kommunale myndigheders positive hold
ning til problemet."
Skolekommissionen anbefaler lejrskoler 
afholdt i overensstemmelse med KL1s 
skrivelse af 24/4 1979 . -
Kulturelt udvalg fremsender med anbe- ,
faling.
Beløbet kan holdes indenfor budgettet. 
(Fotokopi af KL's skrivelse vedlagt)
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Ledende skoleinspektør

fremsender forslag til inventar 
til blok II samt hjælpeklasselokale:
Inventar til normalklasse 32.500 
Skolepasn.lokaler(2)anslået 35.000 
Hjælpeklasselokale 19.800 
Ialt 87.300
+ ekstra inventar i forbindel
se med etablering af børneha
veklassen i blok II. (Den er
er p.t. anbragt i blok VI) __10.000
Ialt 97.300

Kulturelt udvalg ansøger om frigivelse 
af kr. 100.000 på anlægsbudgettet 
301-02 til indkøb af inventar.
(tilbudsliste fremlagt i sagen) r,,

\

14. Efter skolesyn den 27. april 1979 har 
kulturelt udvalg anmodet teknisk for
valtning om at udarbejde skitse samt 
overslag i forbindelse med etablering 
af vindfang ved hovedindgangen til 
Idrætshallen.
Kulturelt udvalg indstiller, at vind
fang til ca. 20.000 kr. etableres in
den efteråret.
Udgiften kan holdes indenfor budgettet

t



15. Kulturelt udvalg har drøftet om Skib
by Bibliotek skal overgå til heltids
bibliotek og indstiller, at der indtil 
videre ikke etableres heltidsbiblio
tek .
(overslag over udgifter i forbindelse 
med overgangen til heltidsbibliotek 
er udarbejdet af Centralbiblioteket 
og er fremlagt i sagen)

16. Kommuneforeningen i Frederiksborg Amt 
har drøftet betænkning nr, 855 af no
vember 1978 vedr. bloktilskud og and
re udligningsordninger. 
Kommuneforeningen anmoder i skrivelse 
af 25/4 1979 medlemskommunerne om at 
drøfte betænkningen og meddele fore
ningen, hvorledes kommunens stilling 
er til de i betænkningen foreslåede 
ændringer af bloktilskud og andre ud
ligningsordninger .
(Fotokopi af materialet er ultimo 
april måned udsendt til alle byråds
medlemmer)
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17. Personalesager
der er ansat ved kom

munens grusgrav, opsiger sin stilling 
pr. 1. juli 1979, idet han ønsker at 
gå på efterløn.

a)
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17 . Personalesager fortsat
b) Det meddeles herved, at man efter ind

stilling har ansat
som pedel

ved "De gamles Hjem" pr. 1. juni 1979.

c) Det meddeles herved, at man efter ind
stilling har ansat

som arbejdsmand ved 
Forbrændingsanstalten pr. 1. juni 1979.

d) opsiger sin stilling
som pædagogmedhjælper i Skuldelev Bør
nehave pr. 30/6 1979.

e) Det meddeles herved, at man efter ind
stilling har ansat

Kyndbyværket som pædagog
medhjælper i Skolevejens Børnehave pr. 
1. juni 1979.

er ansat som til
kaldevikar samme sted.

f) Det meddeles herved, at man efter ind- - 
stilling har ansat

som pleje
hjemsassistent med 70 timer over 4 uger 
på plejehjemmet "Nordhøj" fra 15. maj 
1 979 .

var eneste ansøger på
stillingen.




